

DR. MARCO BUSCHMANN, MdB
BUNDESMINISTER DER JUSTIZ

MOHRENSTRASSE 37
10117 BERLIN
TELEFON 030/18-580-0

Seiner Exzellenz
dem Justizminister der Republik Estland
Herrn Madis Timpson
Justizministerium der Republik Estland
Suur-Ameerika 1
10122 Tallinn
REPUBLIK ESTLAND

30. April 2024

E-Mail: Madis.Timpson@just.ee

Sehr geehrter Herr Kollege,

anlässlich des zwanzigsten Jahrestages des Beitritts der Republik Estland zur Europäischen Union am 1. Mai 2024 möchte ich Ihnen und Ihren Landsleuten meine herzlichen Glückwünsche aussprechen. Der EU-Beitritt Estlands ist eine echte Erfolgsgeschichte und Bereicherung für die Europäische Union. Gerade Estland ist uns in einigen Bereichen wie z. B. der Digitalisierung ein Vorbild geworden, an dem wir uns orientieren. Ich erinnere mich gerne an meinen Besuch in Tallinn.

Die Erweiterung zum 1. Mai 2004 hat der EU nicht nur geografisch, sondern auch politisch und kulturell neue Horizonte eröffnet. Europa ist noch vielfältiger, der Raum der Freiheit, der Sicherheit und des Rechts für noch mehr Menschen erfahrbar und zu einem Leitbild für ein freiheitliches, europäischen Idealen verpflichtetes Lebensmodell geworden.

Zusammen stehen wir für eine friedliche und freiheitliche Lebensweise, die Menschenrechte achtet und wehrhafte Demokratien herausbildet. Wir als Justizminister spielen hierbei eine zentrale Rolle. Ihren Willen und Ihr Engagement, in Europa gemeinsam starke rechtsstaatliche Strukturen und resiliente Demokratien zu schaffen, weiß ich sehr zu schätzen. Das ist angesichts der geopolitischen Herausforderungen wichtiger denn je. Ich glaube fest daran, dass wir nur zusammen die aktuellen Herausforderungen meistern können.

Ich freue mich auf viele weitere Gespräche und unsere gemeinsame Arbeit zur Ausgestaltung und Fortentwicklung der Europäischen Union. Der 20. Jahrestag ist wahrlich ein Europafest.

Mit den besten Wünschen



Justizministerium

22-05-2024

Nr.

Courtesy translation

Dr Marco Buschmann, Member of the Bundestag
Federal Minister of Justice

His Excellency
Minister of Justice of the Republic of Estonia
Mr Madis Timpson
Ministry of Justice of the Republic of Estonia
Suur-Ameerika 1
10122 Tallinn
REPUBLIC OF ESTONIA

e-mail: Madis.Timpson@just.ee

Dear colleague,

On the occasion of the twentieth anniversary of the accession of the Republic of Estonia to the European Union on 1 May 2024, I would like to express my sincerest congratulations to you and the people of Estonia. Estonia's EU accession is a true success story and a great gain for the European Union. Estonia in particular has become an inspiration for us in areas where it leads the way, such as the digital transition. I have fond memories of my visit to Tallinn.

With the enlargement on 1 May 2004, the EU opened up new horizons – not only geographically, but also politically and culturally. Europe has become even more diverse, while the area of freedom, security and justice has been extended to even more people and has become a model that upholds liberal values and European ideals.

Together, we stand for a peaceful and liberal way of life that respects human rights and fosters defensive democracies. As justice ministers, we have a central role to play in this. I very much appreciate your commitment and determination to work together in Europe to build resilient democracies and strong structures that promote the rule of law. Given the current geopolitical challenges we face, that is more important now than ever before. I firmly believe that we will only be able to overcome our current challenges if we work together.

- 2 -

I look forward to many talks with you in the future and to our common work of shaping and advancing the European Union. The twentieth anniversary is truly a celebration of Europe.

With best wishes,

(sgd.) Marco Buschmann